
 

Motion om skarpare krav vid upphandling 

 

År 2011 fattade Kommunfullmäktige i Östhammars kommun beslut om att kommunen vid upphandling av 

livsmedel skulle ställa krav motsvarande Miljöstyrningsrådets baskrav.  

Miljöstyrningsrådet lades senare ned av den dåvarande alliansregeringen, och frågorna flyttades över till 

Konkurrensverket. Numera är det Upphandlingsmyndigheten som hanterar denna typ av frågor.  

Vid genomgång av upphandlade livsmedel 2016 visade det sig att dessa ofta uppfyllde Upphandlingsmyndighetens 

baskrav. Detta motsvarar inte Miljöstyrningsrådets baskrav bland annat vad gäller regler för 

antibiotikaförskrivning och beteskravet för nötdjur. Alltså följer Östhammars kommun i praktiken inte det beslut i 

frågan som en gång fattats och aldrig upphävts.  

Det är bra att vi i Sverige ställer höga krav på exempelvis djurskydd, betesgång och minimal antibiotikaanvändning 

vid livsmedelsproduktion. Samtidigt är det helt orimligt att kommuner och landsting köper in mat som inte vore 

laglig att producera i Sverige.  

 

Med hänvisning till ovanstående yrkar jag 

 att Östhammars kommun ska ställa krav motsvarande Upphandlingsmyndighetens avancerad nivå eller spetskrav vid 

upphandling av livsmedel  

 

Morkarla den 17 februari 2019 

 

Kerstin Dreborg (MP) 


